
1

Göte, 36 år

grundskolan
Jag tyckte det skulle bli roligt att börja skolan då när det var dags. Det jag 
kommer ihåg, det var att jag kom hem glad till mamma och sa att nu är 
jag den första i klassen som har fått läxa. Tyckte det var jätteroligt. Och 
så tyckte hon: ”Jaha, vad kul! Vad är det då?” Ja, då skulle jag lära mej att 
knäppa skjortan. Då var jag så stolt att jag var den första som fick läxa. 
Sen tänkte jag på det efteråt. Det var nog den enda läxa jag gjorde, när jag 
gick i skolan. 

Sen i alla fall, när vi började skolan, delades klassen upp i A-grupp och 
B-grupp. Och då hamnade jag i B-gruppen. Det var dom som det gick 
fort för som var i A-gruppen, och sen dom som var dåliga i B-gruppen. 
Jag tror vi hade två lärare och dom turades om. Så där motiverade dom 
det. Men alla visste nog, eller i alla fall jag var helt hundra på, att det var 
ju för att några var bättre och några var sämre. Jag vet inte varför dom de-
lade på klassen. Alla var i samma klassrum och vi hade samma lektioner 
och allting. Men det var säkert för att några behövde längre tid, som dom 
tänkte då. Men jag kände det som att vi i B-gruppen var dåliga.

Det som jag kommer ihåg det var att det var ”a” som i apa och ”b” som 
i boll och så där när man skulle lära sej alfabetet. Det är liksom ”a”, apa. Så 
har jag hört ljud förr. Ja, det märkte jag ju när jag kom till hit till dyslexi-
linjen på komvux, att jag sammankopplar ljud med bilder hela tiden. Jag 
kunde inte lyssna isär ljuden. Alla ljud hördes som två ljud. Bokstaven ”b” 
hördes som [b] och [e]. Det har jag förstått här, sen då, att bokstaven ”b” 
låter inte [be] utan [b]. Det visste inte jag förrän för fyra år sen.

Jag tror jag lärde mej läsa under lågstadiet, men jag kastade om bokstäver. 
Så det är ju jävla trassligt. Mamma var ju väldigt så där att jag skulle göra 
läxor, men jag lyckades ju smita undan. Men dom gångerna man skulle 
läsa, då trodde hon jämt att jag gjorde mej till och skulle försöka göra 
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mej rolig, för så har jag varit jämt då, lite pajas. Och då när jag läste ett 
ord så kanske jag slängde in en bokstav som inte skulle vara där eller 
hoppade över en ändelse. Och då tyckte hon: ”Nej, men läs hela ordet! 
Gör det riktigt nu!” Jag gjorde ju riktigt, tyckte jag. Jag vet att jag  hoppade 
över och blandade ihop. Det kommer jag ihåg. Jag tyckte själv att jag 
förstod vad jag läste. Jag fick en bild av sammanhanget i alla fall. Det fick 
jag dom gånger jag läste.

Jag gjorde inte läxor utan jag struntade i allt. Eller struntade, på nåt 
sätt flöt jag igenom så här bakom undanflykter och sånt. Jag var sprallig, 
inte bråkig, men busig var jag. Kunde inte sitta still i skolan. Så att det 
var mycket sånt man tog ut det på i stället då. Liksom man gjorde annat 
då. Jag läste väl det som man var tvungen att läsa. Ja, och så kunde det ha 
varit nån serie. Fantomen läste jag mycket. Eller tittade på bilderna.

Fröken läste högt för oss. Hon läste ju böcker typ ”Mio min Mio” och 
sånt där på morgnarna. Sånt där, det tyckte jag var kanon. På somrarna 
läste mamma ganska mycket när det var dåligt väder. Då satt vi i stugan 
framför öppna spisen och hon läste. Jag tyckte om att lyssna.

Det svåraste var att skriva. Det var en plåga. Jag skrev jättedåligt alltså. 
När jag skrev nånting, så skrev jag så slarvigt så att folk kunde inte läsa. 
Och så frågade dom vad det stod. Då kom jag ihåg liksom vad det stod. 
Jag såg nåt ord så där vad det kunde vara och då visste jag. Och så har det 
varit längre fram också. Jag skrev aldrig frivilligt.

Till slut, jag tror det kanske var i trean eller fyran, så fick jag gå till en 
speciallärare och försöka lära mej ”b” och ”d”. Det vet jag att vi satt och 
tragglade med där. Och jag visste ju inte varför. Jag tyckte ju bara att det 
var liksom att komma på obs, för han hade ju hand om obs-klassen också. 
Fick gå dit några timmar och så fick jag nån speciell bok där då. Han var 
jättebra alltså, jätteduktig liksom. Men man visste väl inte så mycket på 
den tiden. Han förklarade säkert varför jag skulle vara där, men allt som 
var skola och sånt, det kopplade jag bort sen. Det var inte viktigt för mej. 
Jag sket i det liksom. Det spelade ingen roll. 

Det var inte länge jag gick hos honom. Jag uppfattade det mer som att 
jag skulle komma bort lite från klassen, för att jag skulle kunna få lite 
lugn och ro. I klassrummet satt man ju i grupper så här. Jag valde nästan 
jämt att sitta själv, lite avsides. Ofta fick jag sitta själv längst fram vid 
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 tavlan, för att jag skulle kunna ha alla bakom mej, så att jag kunde koppla 
bort allting. För satt jag bredvid nån, så satt man alltid och snackade och 
gjorde annat då. Jag hade svårt att koncentrera mej.

Religion tyckte jag om för då berättade fröken om Moses och den här 
vandringen ur Egypten. Jag kommer ihåg att jag berättade det här orda-
grant, för farmor och mormor. Dom var lyriska över att jag kunde det så 
bra. Då hade jag lyssnat i skolan och då var det plats kvar i huvudet för 
mycket, så då satt det där liksom.

Hemma tyckte dom ju att jag var slö. Morsan var ju förtvivlad för hon 
tyckte ju skolan är ju viktig och dom var duktiga i skolan. Jag är adop-
terad, så att på så sätt kunde dom ju inte reflektera till sej själv med hur 
svårig heterna var då. Men min biologiska mamma har ju läs- och skriv-
svårigheter. Det visste vi redan då, för det stod i adoptionspappren. Dom 
har ju drivit på hemma också, otroligt mycket. Dom hjälpte mej så  mycket 
det gick hemma, så mycket jag tillät. Och det var inte så mycket alls det. 
Det var jäkligt frustrerande för mamma, vet jag i alla fall då. Pappa var 
också med. Och dom tyckte liksom att jag bara skulle pajasa hela tiden. 

På nåt vis har jag ändå lyckats att smita undan hela tiden. Jag åkte lik-
som bara med då på ett bananskal i lågstadiet. Men jag kunde ju skriva, 
jag kunde läsa. Jag gjorde ju uppgifter och det man skulle skriva liksom, 
i princip då. Och så var jag ju pratig liksom. När jag väl fick berätta om 
saker och ting, då kunde jag hålla på hur länge som helst i princip och 
berätta om det som fröken pratat om på lektionen. Allt sånt som hon sa 
under lektionstid, det satt ju i huvudet det. Det kom jag ihåg och kunde. 
Årtal och sånt har jag haft svårt för då, men just det hon pratade om i 
stort då. Och det var roligt, när man kunde prata om saker och ting, och 
man fick förklara varför man tyckte saker. Det var dom här, ja, religion 
och när man pratade om samhälle och om politik och sånt.

När nån berättade så kom jag väl ihåg det, men det prioriterades inte. 
Skulle man lära sej saker, så skulle man läsa in det, plugga in det, trycka 
in det i huvudet. Det var ingen som tänkte på att om man fick höra saker, 
att det var av nåt värde i skolan. Det värdesattes inte att man hörde på på 
lektionerna, att man kom ihåg sånt och skaffade sej ett eget omdöme om 
saker och ting, lite logiskt tänkande och såna saker. Det var liksom det 
som stod i böckerna. Det här ska du kunna. Den här texten, ordagrant.
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Det mesta jag skulle lära mej var ju utantill, tyckte jag. Multiplika-
tionstabellen var ju helt omöjlig. Det kan jag inte än i dag, men jag kan 
ändå få ihop det om jag får sitta ett tag. Det finns ju miniräknare, tyckte 
jag. Så varför ska jag lära mej det för? Matte det gick inte. På matteprov 
hade jag alltid runt åtta av trettio. Plus och minus kunde jag väl hyggligt, 
då när fingrarna räckte till. Jag kunde inte, och mest var det att jag inte 
hann med.

Rita tyckte jag inte om. Jag kan inte göra en cirkel riktigt liksom. Det 
här med motoriken, det har dom ju tjatat om, att jag har så dålig fin-
motorik när jag ska småpilla med saker. Men jag får ihop det ändå liksom. 
Tvärtom är jag ganska händig. Slöjd tyckte jag var kul, mycket  roligare än 
allting annat då.

Det som var roligt i skolan var gymnastik. Och rasterna. Det var gym-
nastik jag höll på med då. Mamma var ju ledare i gymnastiken då, så då 
var jag också med där. När jag var mindre så var jag med själv då, och sen 
så var jag ledare själv när jag var lite äldre.

På mellanstadiet var det likadant liksom. Det vart inget kul i skolan. 
Det var dom där stencilerna och det var att man skulle fylla i. Man låg 
 efter i matteböckerna. Sen så tog jag hem nån gång och räknade på lik-
som. Dom satt med mej hemma. Då kom jag ikapp och låg lite före. Då 
tyckte man att, ja, vad fan, vad kul det var. Men sen så var man med dom 
andra igen då, eller längst bak där i leden. Så det var som en tävling, sko-
lan. Tyckte jag. Att man skulle tävla om vem som låg först i böckerna hela 
tiden. Jag behövde jättemycket tid, när jag skulle göra nånting, och jag 
hade aldrig den där tiden. Men det fattade jag ju inte själv för jag gav mej 
aldrig tid heller att göra det, utan jag tröttnade innan jag kunde koncen-
trera mej på att göra nånting. 

Vi började med engelska och då kom det här med glosorna. Det gick ju 
inte så bra. Det låter som att det är en katastrof, men jag klarade ju skolan 
ändå liksom. Jag lyckades hanka mej igenom på nåt vis. Vi fick inga betyg. 
Det var ju kanon, tyckte jag. Man fick omdöme och då var det: ”Ja, han 
är ju lite sprallig på lektionerna, men han är ju väldigt trevlig och öppen. 
Han är omtyckt av kamraterna och han är ju alert och snäll.” Mamma 
 visste ju hur jag var så hon sa: ”Jag vet ju att han inte läser läxor.” Lärarna 
jag hade då, dom sa liksom bara: ”Men det går ju bra ändå.” Mamma 
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 hävdade ju redan då att det var nånting som var fel, men hon visste ju 
inte vad det var. Ingen av lärarna visste riktigt vad man skulle göra, och 
det fanns inga resurser. 

Jag ansåg mej själv dum. Det vet jag, att jag inte var så smart som mina 
kompisar, för dom var ju duktiga i skolan. Dom kunde matte och dom 
skrev snyggt. Det var ju inte vad man skrev, utan det var ju att det var 
snyggt skrivet. Dom skrev ju läsliga bokstäver och det hade jag aldrig 
gjort. Man kände sej dålig. Så jag var pajas, klassens clown då. Jag var inte 
mobbad. Tvärtom, när det var nån som var utanför, då försökte jag liksom 
få med den. 

Gymnastiken, där var jag ju jätteduktig jämfört med dom andra då. Så 
länge det inte var nån bollsport. Där fick jag ju utlopp för att röra på mej. 
Jag kommer ihåg det att jag bad att få gå på toaletten ibland. Ja, så gick 
jag ut och så sprang jag. Jag sprang ute för att, ja, det kröp i mej liksom. 
Jag kunde inte sitta still. Det var svårt liksom. Det kommer jag ihåg.

Det fanns dom som var sämre än vad jag var. Det var dom som inte för-
stod det vi gjorde i skolan och inte fattade det vi höll på med. Det var en 
kille som fick sitta kvar, när vi andra gick ut på rasten, och göra det han 
inte kunde göra på lektionen. Han var mycket sämre än vad jag var, för 
jag visste ju hela tiden vad vi gjorde. Jag förstod ju alla ämnen och jag för-
stod matten och jag förstod liksom svenskan. Kanske inte just stavningen 
och fin välskrivning, men jag förstod vad det var vi höll på med. 

Dom som var duktiga, det var där jag tyckte själv att jag skulle vara för 
många gånger så frågade dom mej om saker och ting. Min bästa kompis 
då när vi gick i skolan, han frågade alltid mej: ”Vad betyder det här ordet? 
Varför är det så för?” Och jag förstod och hade ofta en förklaring till det. 
Jag lyssnade. Ofta var det såna här nutida saker som dom kunde fråga 
om. Varför är det si och så, när det är val kanske, eller nånting sånt. Jag 
kände att jag kan ju. Men sen så vart det, ja, skriv det här då. Då funkade 
det inte. Trots allt så har jag hela tiden haft jättebra självförtroende, med 
mej själv liksom, som jag känner mej som person. Jag har känt mej dum 
kanske för att jag inte har klarat av saker i vissa situationer. Men då har 
det väl mest varit att jag inte kunde skriva. Men jag har alltid känt att jag 
kan och jag vet så mycket saker och att jag vet att jag är bra. Det fick jag 
jättemycket hemma, hela tiden, att jag var bra. Och ibland för mycket, 
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som mamma sa sen då, för att jag tyckte själv, ja, men jag är ju bäst. ”Ja, 
tycker du själv.” Så att vi har haft hemskt roligt åt det.

På högstadiet tog jag inte några språkämnen utom engelska. Man 
kunde välja då, antingen tyska, franska, spanska eller teknik. Och jag tog 
teknik. Själva skolan var kul, men det gick inte nåt bra där. När man kom 
upp på högstadiet, då var det mera diskussioner. 

Då på svenskan vet jag en gång, då skulle vi skriva en uppsats. Och då 
skrev jag och så fick jag komma fram till svenskläraren efter lektionen 
och så sa han: ”Det här var jättebra skrivet. Innehållet är det bästa jag har 
läst. Men sen så kan du inte stava. Det är en annan sak då.” Men just det 
kommer jag ihåg, att då var det en lärare som såg till innehållet och inte 
hur jag stavade. Då tyckte jag att då var det ju jättekul. Det var den första 
upplevelsen, som jag kommer ihåg, som var bra med svenska. För svenska 
var bara skit annars, tyckte jag ju. 

Men då fick jag också gå hos en lärare där på svenskan. Jag tror jag gick 
på det hela sjuan och åttan. Det funkade inte så bra, men i alla fall. Det 
var inte bara stavning. Det var lite grand så där med ändelser också och 
lite sånt. Hon, den läraren, var inte sån som skulle kunnat gett beröm för 
att det var bra innehåll. Hon såg bara till stavningen och hur fina krume-
lurer jag gjorde. Och dom var ju kass. Det gick inte att läsa. Hon slet sitt 
hår där och det var ju: ”Du måste försöka!” Jag kommer inte ihåg vad vi 
gjorde där. Vi gjorde inte så mycket nytta där. Det var jag och en kompis. 
Vi höll bara på med en massa hyss och bortförklaringar. Och vi kom inte 
dit, för då började det att jag inte gick i skolan så mycket. 

Dessförinnan hade jag aldrig skolkat. För det mesta var det koll hem-
ifrån. Nu vart det svårare för mamma att hålla koll, för nu fick jag åka in 
till stan och gå i högstadiet. Hon kände inga lärare där. Då vart det lättare 
att inte vara med. Så det var jag inte. Jag var ju där så att jag fick betyg och 
sånt då. Jag kom för sent och höll mej borta.

 Jag tror jag fick stöd i matte också. Då fick vi gå hos en gammal gubbe 
där på skolan. Och det funkade bra för han kunde förklara. Han hade 
obs-klass då, förutom oss då som hade stöd alltså. Så då vart det ju ord-
ning och reda. Det var tyst på lektionerna liksom. Det var ganska stojigt 
annars, och då var det svårt att hålla fokus på det man skulle.

Teknik, det var ju jätteroligt. Då fick man hålla på att greja och så var 
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det en jättebra lärare. Det är viktigt det, att det är en lärare som är hård 
men rättvis, om man säger så då. Och sen samhällskunskap, det var ju 
kanon. Det tyckte jag om. Jag engagerade mej mera. Jag till och med 
läste läxor och sånt ibland då och kunde tillgodogöra mej lite grand. 
 Engelskan gick inget bra, och inte matten heller. Det viktiga ämnet för 
mej, det var matte, för det var matten som visade på om man var smart. 
Men jag kunde ju inte det. Jag började på särskild matte, och det gick inte 
alls. Sen hade jag allmän, och det gick inte heller så jättebra. Just att jag 
inte förstod vad dom menade. Det var ingen som kunde förklara. Det var 
bara att sätta sej ner och räkna i princip. Lästalen fick jag till. Jag fick läsa 
flera gånger kanske då, men jag fick ändå till dom uppgifterna, problem-
lösningarna och så där. Det gick. 

Det var mycket att anteckna. Jag hann inte med och försökte inte ens 
skriva. Jag försökte komma ihåg det jag kunde komma ihåg då. Men jag 
brydde mej inte liksom. Det var inte viktigt.

efter grundskolan
Efter nian så kom jag inte in på nåt gymnasium. Jag hade så dåliga be-
tyg. Då var jag helt knäckt alltså. Jag hade velat gå kocklinje, men det 
var otroligt svårt att komma in. Det intresset hade jag fått liksom för att 
det var kompisar som skulle söka. Men jag är egentligen inte nån mat-
lagningskille så heller. Till slut så kom jag in som reserv då. Man skulle 
gå på nåt sånt här individuellt program. Ja, jag kommer ihåg att jag var 
helt förstörd. Mitt liv var slut då, tyckte jag. Men sen kom jag in till slut 
då på processtekniskt. Man utbildar sej mycket ihop med pappersbruket 
här ute då. Då visste jag att där får jag ju jobb, så då tyckte jag att det var 
ganska okej. Det var mycket praktik. Det passade mej jättebra, lite tid 
i skolan. Det var ju processtyrning och såna saker, elektronik och lite 
sånt. Jag tyckte aldrig det var speciellt roligt, utan det där var bara en 
transport sträcka för att jag skulle få börja jobba. Och det gled jag igenom 
på en räkmacka liksom. Jag gjorde egentligen inte mycket där heller, utan 
jag klarade mej med 3.0 i snitt.

Och så jobb direkt efter på pappersbruket. Man gör pappersmassa, som 
rullas upp på stora rullar. Då körde jag en sån maskin, en sån rullmaskin. 
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Jag jobbade där i nästan ett år och sen vart det lumpen efter det. Jag vet, 
när jag gick därifrån, då sa jag så här: ”Hit ska jag aldrig tillbaks. Och ska 
jag hit, då ska jag åka bil.” Ska jag hit så ska jag inte gå här som fabriks-
arbetare, för jag trivdes inte alls. Jag gick femskift och tjänade grymma 
pengar och bodde hemma. Miljön var inte kul heller där nere. Det var 
skitigt. Då bestämde jag mej för att jag skulle inte tillbaks dit.

Lumpen var ett lyft för mej. Det var otroligt. Det var uppe i Arvidsjaur 
som jägare. Det var ju hårt och en utmaning bara att komma in där. Man 
säger det, att man blir man efter att ha gjort lumpen. Det kan man inte 
säga att jag vart, men jag lärde mej otroligt mycket. Vad jag själv klarar 
av och att pressa mina gränser och ha det jävligt och så där, och ändå lik-
som klara det. Jag kände liksom att man klarar av mycket grejer. Det var 
många där som tränade jättemycket. Jag kände mej inte att jag tillhörde 
dom. Jag tränade ju inte så heller. Då var det jag och så några till, vi körde 
vårt eget race. Vi tränade och till slut så var vi bättre än alla dom andra. 
Då kände man ju att man var en utav dom bättre där uppe på det mesta 
rent fysiskt, uthållighet och positivt tänkande. Man kände att hade jag 
det jävligt så fanns det alltid nån som hade det jävligare, så man kunde 
kanske lyfta den lite, och då lyfte man sej själv. Jag tror det gjorde mycket 
att jag kände att jag var i A-laget då. Eller A-gruppen, i stället för att vara 
i B-gruppen. Det var det jag kände liksom, att här hörde jag hemma. Jag 
fick den uppskattningen utav befälen där uppe också. Det var ju hårt och 
det var liksom mycket gapa och skrika, men det var ändå med glimten i 
ögat. Det fattade jag, och det gjorde att det funkade bra för mej.

Efter lumpen fick jag jobb på Systembolaget här inne i stan då. Det 
var genom kontakter. Det var min gamla gymnastiklärare, som jag hade 
haft när jag var yngre. Han var butikschef där. Så då träffade jag han och 
så frågade han vad jag skulle göra efter lumpen. ”Ja, jag vet inte.” ”Ja, men 
kan du inte börja jobba här då?” ”Jo, men det kan jag väl göra.” Och så 
började jag där och jobbade där i ett år. Det var en kassa man skulle ha 
och ha koll på då. Man räknade ju ur kassan. Det var inte ofta det stämde 
för mej på slutet av dan. Det var accepterat ändå då, för man fick ofta 
ihop det i slutändan.

Sen fick jag jobb på en lagerfirma där jag hade sommarjobbat sen jag 
var tolv, tror jag. Heltidsjobb där, så då var ju det bra. Men det vart ju 
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 tråkigt, för då var jag ju själv inne på ett lager och packade lådor. Det var 
ju inte riktigt jag det heller. Jag vill gärna vara bland folk. 

På lagret var det ju att skriva adresslappar. Det var ju inte så jävla hopp-
san heller i och med att jag skrev så dåligt. Så det var ju trixigt att få ihop 
dom. Och man skulle skriva ordersedlar. Alla jobb som hade att göra 
med skriva och sånt, det sköt jag bort liksom. Sånt kan jag inte hålla på 
med. Omedvetet, tror jag. Jag tänkte inte på det, men liksom jag försökte 
hålla mej undan sånt. Jag vet att dom ville att jag kanske skulle börja inne 
på kontoret som säljare. Men det ville inte jag själv, för då visste jag att det 
skulle bli mera att skriva.

Under tiden som jag jobbade på det här lagerjobbet så hjälpte jag till 
på den här biluthyrningsfirman och hämtade bilar runt om i hela Sverige. 
Sen på min födelsedag, då ringer hon som är chef där då. ”Du skulle inte 
kunna tänka dej att börja jobba här?” Så då fick jag jobb på en gång där. 
Där vart det ju lite att skriva också. Man tog bokningar per telefon. Jag 
skrev ju så illa att det gick knappt att tyda vad det stod. Då la man dom där 
lapparna på sidan och så la man in det i datorn sen. Det var ingen  annan 
som kunde göra dom bokningarna jag hade. Jag själv kunde knappt läsa, 
men det vart aldrig fel nån gång för jag kom ihåg. Namnet kopplade jag 
ihop med tider och datum och bilar och var det skulle  levereras. Så jag 
fick alltid ihop det ändå. Men det var ett jävla pussel. Man avsatte mycket 
kapacitet i hjärnan på såna där saker som man egentligen kunde ha gjort 
till annat då. Men mest var det ju att tvätta bilar och leverera. Då var man 
ju 20 bast, vet du, och köra nya bilar hela dan, det passade ju mej perfekt 
alltså. Så det körde jag på och jobbade där i fem år.

Körkort hade jag tagit när jag var 18. Jag klarade ju körningen direkt 
första gången. Sen första gången kuggade jag på teorin, så jag fick skriva 
om den, en gång bara. När man inte klarade saker, då var det mest att 
man var slö och inte pluggade ordentligt. Och hur jag klarade det liksom, 
det är en gåta. Men det var också ett intresse. Jag satt med den där boken. 
Jag läste den från pärm till pärm, massor av gånger. Och bara nötte och 
nötte och nötte. Därför att jag skulle ha körkort bara. 

Jag jobbade på där på biluthyrningsfirman, men till slut vart inte det 
roligt heller då. Under tiden hade jag jobbat extra på krogen på  kvällar och 
nätter och helger. Då stod jag i dörren, jobbade i garderoben och serverade. 
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Och jobbade som ljustekniker på ett ställe. Jag tröttnade på bilfirman, så 
då sökte jag jobb för första gången. Dom skulle öppna  Stadiumbutik här. 
Mamma hjälpte mej att skriva en ansökan. Hon är underbar. Hon har all-
tid ställt upp och hjälpt till. Jag dikterade och hon skrev. Och sen så skrev 
hon det på maskin och skrev ut det på jobbet. Det var ju flera tusen sö-
kande nästan, men jag fick jobbet. Så det kändes ju också jätteroligt.

Då började jag där och jobbade i ett år. Han som var chef där, han var 
aldrig där, och butiken förföll och det vart sämre och sämre. Det vart 
inget roligt alls och folk slutade. Det funkade ju jättebra ute i butiken. Jag 
kunde ju sälja mycket till folk. Då ville dom att jag skulle ta mer  ansvar 
och ha lite att skriva. Och det tror jag också gjorde att jag sökte mej där-
ifrån. Så då sökte jag jobb igen. Då sökte jag både på ett cigarettbolag 
och på ett godisbolag och skickade in två ansökningar. Fick hjälp igen 
utav mamma och fick komma på intervju på båda. Först fick jag cigarett-
jobbet. Och då ringde dom från godisföretaget och säger: ”Ja, du har fått 
det här jobbet.” Så då tog jag det. 

Så då skulle jag jobba som resande säljare på godis. Där gick man ju 
på en mina vad det gäller att skriva, för det var ju massor att skriva allt-
så. Oh, vad mycket blanketter och beställningar! Det var ju helt fel, det 
här resande säljarjobbet. Det var ju jättekul att vara ute och sälja och 
prata med folk. Men allt det här runt omkring! Miljoner blanketter och 
 statistik. Man skulle planera och man skulle skicka före vilka man skulle 
besöka, och det gick ju inte. Jag fixade ju det själv, men dom ringde ju ofta 
att det var fel ifyllt och då fick jag komplettera. Jag ville inte säga till dom 
att jag hade svårt att skriva. Då var man ju dum i huvudet i princip. Ja, så 
var det. Jag visste inte om att det fanns nån benämning, dyslexi eller läs- 
och skrivsvårigheter. Jag var bara dålig på att stava. Ja, lite kass, allmänt 
dålig. Så det sa jag ju aldrig. Jag vet att han, distriktschefen, sa: ”Har du 
svårt för att skriva?” ”Ja, jag skriver jäkligt slarvigt. ” Och så pratade man 
bort det liksom. Så att man halkade vidare på det också.

Så vart jag av med körkortet i samma veva. För fortkörning. Då var 
pappa pensionär, så han var med och körde mej i en månad. Sen hade 
jag semester en månad. Då träffade jag en som har ett vaktbolag och då 
frågade han om jag ville börja där. Och det var ju som en skänk från ovan. 
Då kunde jag slippa det där jävla godisjobbet. 
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-96 började jag på vaktbolaget. Och det var nere i Stockholm då, på 
 huvudkontoret. Det var inget att skriva. Man skulle bara skriva telefon-
lappar och det klarade man ju. Man satt i växeln där också då på  kvällarna. 
Så det passade mej jättebra. Men sen så vart det ju tråkigt då i längden 
att pendla. Jag bodde ju här uppe och så hade vi lägenhet i kontoret där 
nere. Så när man var där så jobbade man dygnet om då, och så var man 
långledig. Sen fick jag komma hem då och jobba här.

Jag har gillat det här med att jobba med människor. Det har jag ju 
tyckt varit jättekul, service och att ordna saker. Jag skulle ju velat ha tagit 
mer ansvar kanske på vissa ställen. Inom Stadium, där kunde jag ha fått 
fortsatt hur länge jag velat liksom och utbildat mej och kunnat gå långt. 
Dom hade internutbildningar, som jag kunde ha gått på. Men nej. Det 
ville jag inte. 

Jag sa upp mej från vaktbolaget och började på komvux på heltid på 
dyslexilinjen. Min mamma hade tjatat länge då. Det var via min gamla 
lärare, som jag hade på lågstadiet, som jag kom hit. Hon hade varit på 
kurs och fått veta lite mer om dyslexi. Och hon tyckte allting stämde så 
bra på mej. Hon är bekant med min mor och då sa hon det, att det här 
skulle vara nånting för mej. Mamma tjatade och tjatade i flera år att jag 
skulle, men jag ville inte. Skola var det värsta jag visste. Det var hemskt. 
Jag tyckte det var skittråkigt. Och sen så till slut så gick jag dit ändå. 

Jag gjorde det här testet, precis då jag hade fått jobb i Stockholm på 
den här vaktfirman. Tjänade bra och allting stämde så det var inte läge. 
Jag var inte mogen för att börja plugga. Och så då struntade jag i det. 
Men sen så, efter nåt år till då, då tröttnade jag på att pendla ner till 
Stockholm. Så kom jag hem hit och sen träffade jag en ny tjej som också 
höll på att plugga. Det tror jag gjorde mycket, för hon tyckte också att jag 
skulle börja skolan. Men jag kunde ju inte börja skolan. Jag hade aldrig 
sett mej själv sätta mej på skolbänken. Jag klarade liksom inte det. Eller 
det fanns inget intresse. Det berodde väl på att jag inte tyckte det gick nåt 
bra. Jag tyckte inte jag hade kapaciteten att klara nånting då med skriv-
ning och sånt, för det har jag alltid smitit undan på nåt vis.

När jag väl tog tag i det, då så var det ju rätt. Det var läge liksom för mej 
då. Mamma var ju jätteglad när jag väl gjorde det då. Så att det kändes 
helt rätt från början då. Det var ominlärning och samtidigt då svenska i 
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en grupp med andra dyslektiker. Vi var åtta stycken. Det var skitkul. Vi var 
ett kul gäng och en bra lärare. Vi hade roligt ihop och alla samlades med 
olika erfarenheter, men ändå ett gemensamt problem. 

Jag blev testad när vi började. Mina omkastningsproblem syntes ju väl-
digt bra där. Men jag trodde ju själv inte att det var så illa som det var. Jag 
kastar om ändelser också och sen så skriver jag isär ord mycket. Det gör 
jag fortfarande. Det går av bara farten. Det sitter så i märgen. Jag måste 
vara väldigt uppmärksam. Jag ser ju alltid att det blir fel då, så då får jag 
ju gå tillbaka och ändra då. 

I den här gruppen då höll vi på med ord, lite ordförståelse och lite 
grammatik, så man fick lite kläm på det. Vi läste ingenting då. Vi lärde 
ju om ljud och stavelser. Jag ville ju hela tiden forcera och komma till 
när ska jag få börja lära mej att stava, kommer jag ihåg. Det vart ju längre 
fram det, när man kom in på vissa ord då, hur det var med vokalerna och 
hur dom lät. Men det var på slutet det. I början var det mycket att man 
sitter och ljudar dom här stavelserna. Vi satt och vi skrattade gott åt det. 
Det blir lite komiskt. 

I början så tyckte jag det var lite konstigt, lite löjligt nästan. Det tyckte 
jag direkt, när jag började här också. Det var bra allting, men det var lite 
dadda. Jag har alltid haft bra självförtroende och aldrig känt mej mindre 
värd eller nånting så där. Jag har kanske känt mej dum för att jag inte har 
klarat av att läsa lika bra som alla andra, men jag har ändå varit stark i 
mej själv på något vis. Och det kanske är andra som inte har varit det. Jag 
märkte efter ett tag då att bara minsta lilla motgång, för dom så vart det 
mycket ilska och liksom lessen. Mycket känslor kom upp för många, just 
hatet på skolan, ja, liksom på hela skolväsendet. Där fanns mycket sånt 
då, så därför var det ju kanske väldigt ombonat i början. 

Det tog ett tag innan i alla fall jag förstod vad syftet var då. Även fast 
dom förklarade syftet med allting så kanske man måste se helheten på 
ett annat sätt då. Det är lättare att göra det, när man kanske har varit här 
några veckor. Efter ett tag tyckte jag det var ju rätt takt på det.

Det var nog tre år jag gick i den här gruppen. Sen så gick jag extra då 
dom här två terminerna till då. Så jag tror att det var sju terminer sam-
manlagt. Jag läste matte, samhällskunskap, historia, svenska A och svens-
ka B. Matte var bara grundläggande. Och den läraren vi hade då, han var 
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ju otrolig alltså. Han förklarade för mej. Ja, matte var ju inget svårt. Jag 
kan ju matte. Jag kan ju räkna med x och y och variabler hit och dit, och 
bråk och sånt. Det går ju, bara jag sätter mej och känner mej motiverad. 
Historia fick jag VG och i samhällskunskap. I svenska fick jag VG på det 
grundläggande och på svenska A. Och B fick jag godkänt. Engelska läste 
jag inte. Jag visste inte riktigt vad jag skulle göra, men det lutade hela 
tiden åt polisskolan. Och då behövde jag inte ha engelska.

Jag fick svenskaboken inläst på band härifrån. Men jag använde den 
inte utan jag läste själv då det som skulle läsas. Samhällskunskapen 
 använde jag band lite grand då, men till slut vart det för krångligt för det 
var kassettband, och där är det ju meckigt att hålla på. Så att då läste jag 
själv i stället. Jag fick ju hålla på i min egen takt. Då går det ju bättre. 

Vi höll ju på mycket med vilket som är bästa sättet att lära in på 
 dyslexilinjen. Vi körde ju nån gång med lite klassisk musik, tyst i bak-
grunden. Och det passade mej jättebra. Annars läser jag rätt upp och 
ner och stryker inte under. Jag har inte gjort det hittills. Det har ju inte 
vart några stora textmassor att läsa än heller då. Ja, samhällskunskapen 
var nog att jag strök under. Jag har läst det jag skulle läsa liksom och sen 
har det suttit. Man kan nog göra det lättare för sej liksom. Som jag har 
gjort då, det är att jag har läst texten en gång. Sen har jag läst det en gång 
till. Det har inte varit så stora grejer, så då har jag oftast kommit ihåg det 
mesta då. Det har ju funkat ganska bra.

På proven fick jag längre tid och så fick jag sitta för mej själv i lugn och 
ro. Det var nog viktigare än tiden. Jag blir störd av ljud och att det är folk 
runt omkring mej. Jag vill kolla vad som händer och så. När jag sitter för 
mej själv då har jag fokus på det jag gör.

i dag
Läsa drar jag mej inte för nu. Skriva kan jag fortfarande känna att det 
drar jag mej lite grand för fortfarande. Men att jag inte skriver så mycket 
nu, det är ju upp till mej själv det. Hela tiden är det att jag måste ta tag 
och skriva hela tiden och skriva mera. För att när jag har skrivit uppsatser 
och sånt där, då har det ju varit jättekul att göra det. När jag väl kommer 
igång så får jag skriva precis så som jag skriver då. Det kan bli lite fel, och 
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sen får jag gå tillbaka och göra om då, och rätta och så där. Min sambo 
hjälper mej, utan att jag behöver be oftast. Sen har jag ju fått mycket 
hjälp här på komvux också. Alla arbeten som jag har lämnat in här, då 
har jag fått hjälp med att rätta rent stavningsmässigt. Under intensiva 
perioder då som det var mycket inlämningsuppgifter, ju mindre fel vart 
det då. Så då vart det ju bättre.

För mej har det varit otroligt bra med den här Wittingmetoden och 
hur dom har gjort det. För mej har det varit så logiskt allting, att kunna se 
ett mönster i hur det är tänkt med dom här stavelserna och krume lurerna 
hit och dit. Man bygger på hela tiden så blir det bra. Det i kom bination 
med det här första som vi hade då, att man fick lära sej grammatik bättre. 
För det har man ju inte kunnat förr. Det är min egen uppfattning att 
grammatik och veta vad verb och allting sånt här är, det trodde jag var 
svenska förr. Att det var liksom det viktiga. Men det är egentligen inte så, 
tycker jag, så jätteviktigt. Utan det är ju hur man skriver. Det kanske blir 
fel ibland då med tidsformer och sånt där. Ofta så blir det ju rätt ändå. Det 
blir ju som man pratar ungefär. Så att det läggs för mycket vikt vid gram-
matiken. I stället för att kanske lägga mer vikt vid innehållet. Låt barn få 
skriva i stället! Sen kan man därifrån kanske gå in och rätta till då. I  stället 
för att sitta och råplugga ordklasser och sånt där. Det skrämmer bort 
många som tycker att svenska blir tråkigt, för att det är så  mycket sånt då 
i stället för svenska med litteraturhistoria, som är så otroligt  intressant. 
Hur författare skriver och vad dom har skrivit och vilka tankar och olika 
stilar. Det är jätteintressant ju. Det är ju svenska egentligen. Det har jag 
aldrig nån gång förstått under den tiden jag gått i skolan, utan det är ju 
först här på komvux det.

Polis, det är väl nåt som hägrar nu. Jag tror inte jag egentligen skulle 
vilja bli polis om jag varit yngre. Det är bra med polis nu. Det är ett bra 
yrke, och framför allt att det är en kort utbildning och sen har jag ett jobb 
efteråt. Om jag skulle få välja helt och hållet så skulle jag vilja  plugga 
med hjälp liksom, så att jag fick hålla på med nånting som utvecklar mej 
hela tiden. Men jag vet inte egentligen vad jag skulle vilja göra. Jag tycker 
det verkar intressant just det här när det är lite mer än just utanpå, utan 
att det går djupare i saker och sånt.

Jag har varit väldigt försiktig med att säga vad jag ska göra för att det 
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här med att misslyckas … Man har inte velat erkänna det för andra. Jag 
vill inte säga det till alla, inte ens i dag vill jag säga det, utan jag ligger 
ganska lågt med det. Men nu i och med att jag sökte till polisskolan, då 
har jag ju sagt i alla fall att jag ska söka. Det är mej det hänger på liksom, 
att jag verkligen tar tag i och gör nånting utav det.

Nu efter pappaledigheten så ska jag börja på vaktbolaget här ute. Men 
jag arbetar inte som ronderande väktare, utan jag jobbar lite så där allt i 
allo. Jag hjälper han som har firman med sånt som inte han hinner med. 
Dom har ett representationshotell som jag hjälper han att sköta, tar emot 
gäster, ordnar frukostar och ordnar så att dom har nånstans att bo. Och 
hjälper till med postsortering och posthantering, hämtar och lämnar 
folk på Arlanda. Allt sånt där. Jag har fått det väldigt bra. Vi kommer bra 
överens och han har varit väldigt generös mot mej. I och för sej så ställer 
jag alltid upp också, när han behöver hjälp. Det är inte så väldigt mycket 
att läsa och skriva. Det är det inte. 

Nu har jag inte hunnit läsa så mycket på fritiden, men jag försöker 
göra det sen jag började på dyslexilinjen. Före det så hade jag ju aldrig läst 
en bok. Jag lärde mej läsa efter den här ominlärningen. Jag lyssnade ju 
mycket på talböcker först då. Där började jag kunna måla upp en bild lik-
som av det jag hörde för mej själv, när jag lyssnade på böckerna. Jag gick 
nog ett år här, ett och ett halvt kanske, och sen började jag läsa själv då. 
Och då hade jag förmågan att, när jag läser en bok, då jag målar upp plat-
ser och jag får en inre bild av miljöerna och så där. Det hade jag inte förr. 
Nej, jag hade inget sammanhang i det. Jag skapar bilder utav  personerna 
i böckerna jag läser om, hur dom ser ut. Och så här såg det ut, när dom 
kommer tillbaks till olika platser. Det är skitkul alltså. Det är helt fantas-
tiskt. Alla har sagt: ”Åh, det är så skönt att sätta sej ner och koppla av med 
en bok.” Jag har inte förstått. Nu tycker jag det är jätteskönt att göra det. 

Jag läser inte deckare, utan jag vill gärna läsa kanske nånting annat 
som handlar om nånting mer. En som jag läst som var bra, det var den 
där V. S. Naipul. Och sen Coelho hette han då, som skrev ”Alkemisten”. 
Nu läser jag faktiskt en deckare, en Henning Mankell. Det är lite olika 
vad jag läser. Gärna att det handlar om människoöden. Det tycker jag är 
spännande.

När jag väl hittar en bok, så brukar jag sätta tänderna i den och verk-
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ligen läsa ordentligt. Då kan det ju bli liksom att jag läser varje dag. Men 
sen kan det ju gå perioder, när jag inte läser så mycket. Men jag mär-
ker det, när jag inte läst på ett tag, då går det mycket dåligare. Det går 
 knaggligt då. På senare tid nu så har jag inte hunnit med så mycket. Och 
lika när jag ska skriva. Nu när jag inte håller det i gång, så går det mycket 
sämre, när jag ska skriva. Jag märker att då drar jag mej för att skriva, när 
jag vet att det blir fel hela tiden. Så nånting måste jag göra. Så att det är 
viktigt att hålla det igång. Jag har lärt mej att lyssna på ett annat sätt, som 
man fick lära sej på dyslexilinjen. Jag måste försöka ta upp den tråden 
igen, och då måste jag koncentrera mej på verkligen hur är det och vad 
det är som låter.

Jag läser alltid dagstidningen. Det är mest att jag kollar bildtexter och 
sånt där. Jag läser inte så där djuplodande. Kanske om det är nåt  intressant, 
då läser jag. Inte ledare, men ibland så kan det ju bli nån så där längre. 
Beror lite vad det handlar om. Det blir ju en hel del skidtidningar också 
nu på vintern. Och sen så är det löpartidningar och sånt på sommaren. 
Jag har börjat springa nu och cyklar och så där då. Men jag tycket inte 
det är så kul att läsa tidningar längre när man läser böcker. Jag läser inte 
serietidningar och sånt där till exempel. Det gjorde jag jättemycket förr. 
För då var det bilder också, som gjorde att jag skaffade mej ett samman-
hang i vad det var liksom, för jag läste inte så där noga vad det var. 

Tidigare så höll jag på med klättring väldigt mycket. Då fanns det bara 
engelska tidningar och på nåt vis så plöjde jag igenom det och fick mej en 
uppfattning om vad det var. Så det har jag tänkt på mycket efteråt, att det 
är nog mycket med intresset där liksom. När jag verkligen vill  nånting, 
då tar jag till mej det, då försöker jag liksom att skaffa ett samman hang. 
Jag kanske inte kan orden ordagrant då, men ändå vet jag vad det handlar 
om. Jag vet en del redan och kan sätta det i ett sammanhang. Jag har läst 
nån bok till och med på engelska också om klättring. Så då läste jag den 
först på engelska, och sen såg jag till att skaffa den på svenska och läste 
den igen då. Jag fick ut samma utav den då.

Kontakter med myndigheter går mycket bättre nu. Förr så har jag ju 
sett till på nåt sätt att jag aldrig har behövt haft några såna kontakter. 
Deklarera och såna saker, sånt fick jag hjälp utav mamma och pappa. 
Eller, ja, mest pappa var det. Ja, bank då när man tar ut pengar, det är ju 
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klassiskt. När jag skulle ta ut pengar, till exempel, och gick in på banken 
och så skulle jag ta ut två eller ett tusen. Det kunde jag inte stava till. Då 
vart det liksom fem hundra jag fick ta ut. Så kanske jag gick in några dar 
senare och tog ut fem hundra igen då. 

Jag bad inte om hjälp. Då har jag alltid känt mej dum liksom. Jag har 
känt inom mej på nåt vis att jag kan inte liksom, men ändå så känner jag 
att rent språkligt, att prata och så där, det har jag alltid haft lätt för. Att 
uttrycka mej med ord och att prata, men inte liksom när jag ska skriva. 
Då blir det svårt. Och sen att jag har förstått saker. Jag fattar ju ett sam-
manhang, om jag tycker det är intressant. Jag har följt med nyheter och 
jag har lyssnat mycket på radio. Det har jag alltid gjort. Men att få ner det 
på papper, att skriva en berättelse förr, det var ju otänkbart. 

På fritiden är det skidåkning, cykling och löpning och sånt då. Sen 
har jag klättrat mycket. Nu hinner jag inte så mycket. Så jag var med, när 
vi drog igång klätterklubben igen här, och byggde klättervägg och hade 
många såna aktiviteter. Det är ju en utmaning liksom. Där känner man 
att man klarar av nånting som man inte trodde att man klarade. Jag tror 
det har hjälpt mej ganska mycket i andra saker också, att jag vet, att även 
fast det verkar svårt, så går det ju till slut ändå, om man ligger i. Jag är 
väldigt bekväm av mej. När det är lite motgång och så där, då ser jag till 
att glida undan. I stället för att verkligen ta tag i saker och ting och göra 
det. Men det finns ju en liten envis djävul nånstans kanske. Jag kan vara 
hemskt så där fokuserad, när man ska träna till exempel. Då kan jag ju 
hålla på liksom fem dar i veckan och jag för protokoll nästan på vad jag 
ska göra. Jag vet precis vilka pulsintervaller och såna saker som jag ska 
träna i då för att det ska bli bra.

Jag tycker att jag ser nåt positivt i det mesta. Jag är evig optimist i dom 
flesta lägen. Jag tycker att det finns alltid nånting som är roligt. Jag är 
inte så där väldigt principfast, men vissa saker kan jag vara väldigt så här 
bestämd. Till exempel har jag bestämt att jag ska inte dricka kaffe och te. 
Det kan jag bestämma mej för. Sen spelar det ingen roll hur mycket folk 
tjatar. Jag bestämmer själv, vissa saker.

I skolan kände jag, att jag hade kapacitet att vara så bra som dom 
 duktigaste, i och med att jag förstod det vi pratade om och ibland  pratade 
med dom som kanske inte fattade. För jag frågade alltid om. Är det saker 
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jag inte förstår, då frågar jag, både på lektioner och annars också. Och 
frågar igen om jag inte förstår då. Ofta kan inte folk förklara så bra  heller. 
Jag får ihop det på nåt vis då. Det var det som gjorde att jag tyckte att jag 
fattade saker. Läxor och sånt, det struntade jag i för att jag tyckte att det 
var inget kul i skolan. Det var så mycket annat runt omkring som jag 
tyckte var kul i skolan, som jag engagerade mej i då. Jag var med i elev-
kåren. Ja, jag spelade skivor på raster. Och det var mycket sånt runt om 
kring då. Och så gymnastiken då. 

Hemma stödde dom mej alltid och framför allt mamma är ett otroligt 
stöd. Jag tycker synd om henne i och med att hon ville så gärna att jag 
skulle försöka göra saker och ting, att gå i skolan och utbilda mej och så 
där. Men jag gjorde annat i stället.

Om jag valt jobb för att undvika att läsa och skriva, så är det i så fall 
helt omedvetet. Men i efterhand när jag tänkt på det, så har jag märkt att 
när det har blivit mer ansvar, och kanske mer att skriva, då är det dags att 
byta jobb och göra nånting annat. Jag är otroligt plikttrogen och ställer 
upp i alla lägen och jobbar och sliter, för mycket ibland. Så ansvar har 
man väl, men det kanske är ett sätt att få bekräftelse att man är duktig 
på nånting. Då har jobbet varit en sån sak. Jag gör dom grejerna jag kan 
göra. Och det gör jag jävligt bra. Sen så när jag vet att det blir kanske 
mycket skriva och kanske hålla ordning på papper, då låter jag bli det i 
stället och låter nån annan ta det. 

Läs- och skrivsvårigheterna har begränsat mitt yrkesval. Jo, absolut.  Jag 
har inte fattat det förrän nu när man börjar läsa, när man börjar  intressera 
sej för saker. Det är kul att lära sej grejer. Man vill lära sej mer. Det lik-
som öppnar sej nånting nytt, har det gjort dom här åren här på komvux, 
tycker jag. Man ser att det som har varit nånting helt omöjligt och oupp-
nåeligt, att kunna gå på högskolan, ja, men visst skulle jag kunna det. 
Jag har tyckt att alla som har gått på högskolan har varit dum i huvudet 
i princip. Men det har varit ett skydd för mej själv, för att jag vet att jag 
skulle aldrig klara det själv. Men nu ser jag att det är inte så jävla märk-
värdigt. Jag  känner mej inte så begränsad längre av det. Men ändå lite. 

Det jag känner mej begränsad av är kanske mer att jag börjar bli äldre. 
Ibland kan jag bli lite lessen över att jag inte fick hjälp tidigare. Eller jag 
kan bli väldigt lessen över det. Tänk om jag fått möjligheterna som finns i 
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göte

dag, när jag gick i gymnasiet eller redan i lågstadiet! Vad lätt allting hade 
varit då! Och då hade jag gjort nånting helt annat i dag än vad jag har 
gjort då. Men samtidigt då så tänker jag att det jag har gjort, det har gett 
mej erfarenhet och gjort mej till den person som jag är i dag. Jag har ju 
haft så jävla roligt under tiden, på vägen hit då, med det jag har gjort.


